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“Ik wens dat iedereen in Kerschoten 
- zonder uitzondering - 
er straks warm bij zit” 

“Tien jaar”, zegt José Cvetanovic, “Dat is best lang, hè”. In 
haar rol als stadsdeelmanager sprak ze als een van de eersten 
over het energieneutraal maken van de wijk Kerschoten. Hoe? 
Dat was op dat moment nog niet duidelijk. Dat het een lang 
proces zou worden was wel duidelijk. Maar dat weerhield 
de altijd opgewekte José er niet van om de eerste stappen 
te zetten. “Dat deed ik niet alleen, hoor. Vanaf de start is het 
een samenspel geweest tussen het rijk, de gemeente, grote 
bedrijven en natuurlijk de inwoners en ondernemers van 
Kerschoten.”  

Waar begin je?
Op dat moment - het is 2013 - waren ze hun tijd ver vooruit. 
Natuurlijk, duurzaam leven en op een goede manier met energie 
omgaan was ook toen belangrijk. Maar nog niet zo’n hot item als 
nu. “Daarom moesten we beginnen bij het begin. Want hoe kun je 
energieneutraal worden als je niet weet wat het betekent? Samen 
met collega Theo van Es en de gezamenlijke woningcorporaties 
startten we. Bewustwording was naar ons idee de eerste stap. 
Al vrij snel hebben we een boekje hierover gemaakt en door de 
hele wijk verspreid. Dat deden we samen met inwoners en lokale 
bedrijven. Tegelijkertijd kreeg Marjolein Tillema een belangrijke 
centrale rol in de wijk. Als buurtbewoner en omgevingsmanager 
wist ze altijd wat er speelde onder de inwoners. Enthousiasmeren 
en verbinden. Ik kan wel zeggen dat haar rol heel belangrijk is 
geweest voor de voortgang van dit project.” 

Van workshop tot wedstrijd 
“Je moet je voorstellen dat we in die tijd nog gewoon 
gloeilampen in huis hadden. Dat kun je je nu al bijna niet meer 
voorstellen. Kun je nagaan wat er in tien jaar veranderd is. We 
hebben het geluk gehad dat er in onze wijk een aantal inwoners 
was die al veel wisten over dit onderwerp. Of het belangrijk 
vonden om hiermee bezig te zijn. Dat was erg fijn. Samen 
met hen ontwikkelden en organiseerden we workshops en 
bijeenkomsten. We gingen de boer op, er werd een herkenbare 
nieuwsbrief in het leven geroepen, er kwam een bord op 
het Mercatorplein. De gesprekken op straat hierover waren 
geweldig en heel leerzaam.” 

NIEUWSBRIEF

TERUGBLIK
OP 10 JAAR KEN

Voor je ligt het nieuwe nummer van de nieuwsbrief 
KEN. Een dik nummer deze keer, maar dat komt omdat 
er veel gebeurt! In dit nummer gaan we even terug in de 
tijd. Het is dit najaar tien jaar geleden dat Kerschoten 
EnergieNeutraal van start ging door het aanbieden van 
het plan om deze wijk energieneutraal te maken. We 
kijken ook vooruit. Want de gemeenteraad heeft het 
Principebesluit genomen, net als de besturen van de 
andere partners. Daarmee wordt het warmtenet het 
komende jaar een stuk concreter. Daarnaast kun je 
een paar antwoorden vinden van vragen die veel van 
jullie hebben.

JOSÉ CVETANOVIC

stadsdeelmanager 
bij de start van 
Kerschoten Energieneutraal 
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Vertrouwen op expertise 
“Iedereen heeft hard gewerkt om op dit punt te komen. 
Juist het samen werken aan een doel met alle partijen 
heeft me veel geleerd. Vaak leeft het gevoel dat we in het 
stadhuis bedenken wat er moet gebeuren. Dit traject heeft 
me geleerd dat het juist goed is om op ieders expertise te 
vertrouwen. Of je nu een groot bedrijf hebt of inwoner bent. 
Techneuten waren goed in hun calculerende werk. Terwijl 
anderen weer oog hadden voor de vragen vanuit inwoners. 
Kan ik straks nog mijn eigen pannen gebruiken? Het hoort 
er allemaal bij. Ik weet zeker dat de open houding van 
iedereen tot dit resultaat heeft geleid.”

Wens voor Kerschoten
“Het heeft in mijn ogen meer gebracht dan alleen de winst 
op energiegebied. Ik heb gezien en gemerkt dat het effect 
groter is. Er zijn meer ontmoetingen in de wijk. Mensen 
die er met elkaar de schouders onder zetten. Scholen 
die betrokken zijn. Er zijn schoonmaakacties in de wijk. 
Het gaat verder dan alleen duurzaamheid. Het gaat om 
werken aan een fijne wijk waar je samen woont en samen 
zorgdraagt voor de omgeving. Ik vind het belangrijk dat 
iedereen er straks lekker warm bij zit. Dat je prettig kunt 
leven in je woning in Kerschoten. Daar hoort voor mij ook 
betaalbaarheid bij. Of dat nu in een appartement is, een villa 
of zo’n leuk oud Kerschotens huisje. Ik ben heel benieuwd 
naar de komende tien jaar!”

Tien jaar geleden startte Kerschoten Energieneutraal. Met 
energie en enthousiasme hebben veel vrijwilligers zich al 
die jaren ingezet voor energieneutraliteit in onze wijk. Ze 
hebben geholpen bij tal van KEN-activiteiten. Bijvoorbeeld 
bij het organiseren van buurtbijeenkomsten, zorgen voor 
bewustwording over duurzaamheid en energiebesparing en 
het mogelijk maken van gezamenlijke inkoop van isolerende  
maatregelen, het oprichten van een eigen zonnecoöperatie 
voor de wijk. Een deel van de KEN-vrijwilligers kwam samen 
om dit heugelijke moment in aanwezigheid van wethouder 
Danny Huizer te vieren. 

Danny Huizer, wethouder Duurzaamheid 
“Mijn dank is groot voor iedereen in Kerschoten die op wat 
voor manier dan ook heeft bijgedragen aan dit jubileum van 
Kerschoten Energieneutraal. Met natuurlijk als kers op de taart 
het Principebesluit. Ik kijk uit naar het 50-jarig jubileum.” 

Eddy Anneveldt van de Warmtewerkgroep en de huurders-
belangenvereniging van de Woonmensen
“Natuurlijk hebben we lang meegedacht namens de bewoners 
van Kerschoten met alles wat er op dit gebied in de wijk 
gaande was. Het inspreken bij de gemeenteraad was voor ons 
als Werkgroep Warmte een heel belangrijk moment. Gelukkig 
heeft de politiek geluisterd en gaan wij met z’n allen voor de 
voortzetting van de plannen voor het warmtenet. ”

Danny den Boef, oud-voorzitter Zon op K&N (Kerschoten 
& De Naald)
“Mijn hoogtepunt is zonder twijfel het plaatsen van de 
zonnepanelen van deze nieuwe coöperatie op De Groene 
Hoven. Dat was een gaaf moment. Het was superspannend of 
het zou gaan lukken. Toen het zover was, was ik als voorzitter 
van Zon op  K&N heel blij.” 

Christiaan Nijboer
“Vanaf het begin dat er sprake was van verduurzaming van de 
wijk Kerschoten was ik enthousiast. Waar ik kon leverde ik als 
vrijwilliger mijn bijdrage. Zelf woon ik in wijk De Naald en valt 
mijn huis net niet in het warmtenet gebied. Wel jammer hè? 
Voor mij maakt het niet meer zoveel uit want ik heb inmiddels 
een warmtepomp. Maar voor de toekomst van Apeldoorn zou 
het super zijn als het warmtenet wordt uitgebreid.

10 JAAR KEN
VIEREN MET VRIJWILLIGERS 
VAN HET EERSTE UUR 



KOM OP 6 DECEMBER
NAAR DE KEN-CAMPER
(MET WETHOUDER DANNY HUIZER)
Op woensdagmiddag 6 december heten we je weer van 
harte welkom bij onze KEN-camper. Tussen 13.00 en 15.00 
uur staat de koffie en thee klaar op het Mercatorplein. Ook 
wethouder Danny Huizer sluit weer aan. Hij gaat graag met je 
in gesprek over het warmtenet. Dus heb je vragen, suggesties, 
bedenkingen of wil je juist je enthousiasme met ons delen? 
Kom bij ons langs!

TOEKOMST

Marjolein Tillema, omgevingsmanager
“We hebben dit tien jaar lang met alle vrijwilligers en bedrijven 
volgehouden en dat vind ik wel een prestatie. Het bewijst maar: 
samen kom je echt verder. Bewoners, bedrijven, corporaties en 
scholen. Van aanbellen bij bewoners tot de energiefiets. Van 
bespaarfeest tot collectieve inkoop van bijvoorbeeld isolatie: 
ik ben trots op iedereen die zijn steentje heeft bijgedragen. Ik 
weet nog dat we een besparingswedstrijd hebben gehouden 
waarbij er een geldbedrag te winnen was voor de persoon die 
het meeste bespaarde. De winnaar had zo veel bespaard, dat 
we onze prijs moesten verdubbelen om zo tot het winnende 
bedrag te komen.” 

Arno klein Goldewijk, gemeente Apeldoorn 
“De rioolzuiveringsinstallatie is natuurlijk een fantastische 
warmtebron. We zijn nu aan het onderzoeken of deze bron ook 
andere wijken in Apeldoorn van warmte kan voorzien. Dat geeft 
al aan: we staan nog maar aan het begin van deze transitie”.

Het Principebesluit is genomen!
Alle partners en ook de gemeenteraadsleden zijn 
het eens: het warmtenet in Kerschoten is een 
goed idee. Want daarmee gaan we met elkaar 
veel minder CO2 verbruiken en wordt duurzame 
warmte voor alle mensen haalbaar en betaalbaar. 
De gemeenteraad gaf onlangs groen licht voor 
het Principebesluit. We kunnen nu dus verder 
gaan bouwen aan de komst van het warmtenet! 
Wethouder Danny Huizer ziet het belang voor de 
toekomst van onze wijk: “Het is een belangrijke 
stap voor Kerschoten én voor heel Apeldoorn.”



WIE WERKEN ER AAN KEN?

In KEN werken bewoners, bedrijven, woning corporaties en lokale 
partijen samen aan één doel: een energieneutrale wijk met duurzame 
warmte. In de projectgroep die het warmtenet ontwikkelt, zitten de 
volgende partijen: gemeente Apeldoorn, woningcorporaties Ons Huis, 
De Goede Woning en de Woonmensen, Waterschap Vallei en Veluwe, 
Firan, de Jacobus Fruytier Scholengemeenschap en Linthorst Energy. 
De projectgroep brengt deze nieuwsbrief uit.
De nieuwsbrief wordt huis aan huis bezorgd in de wijk Kerschoten en 
Kerschoten-West.

Tijdens de inloopbijeenkomst begin oktober zijn veel inwoners 
even langs geweest om te horen wat er in het Principebesluit 
stond. Het meest belangrijk was de informatie over de planning 
en de tarieven. En terecht! De complete samenvatting staat 
op de website www.kerschotenenergieneutraal.nl. Hier vind je 
alvast de belangrijkste vragen op een rijtje: 

Welke buurt wordt wanneer aangesloten? 
Het warmtenet wordt buurt voor buurt aangelegd (zie de kaart 
hieronder). Zo kunnen we zoveel mogelijk gebouwen aansluiten 
én het financiële risico beheersen. Per gebied moeten eerst 
genoeg mensen meedoen. Daarna start de aanleg in dat gebied. 

Huur je bij een woningcorporatie? 
We kijken per complex hoeveel bewoners meedoen. 
Doet 70% van de huurders mee? Dan wordt het hele complex 
aangesloten.

Ben je woningeigenaar? 
Is in jouw gebied 70% van de bewoners vóór aansluiting aan 
het warmtenet? Dan wordt ook jouw gebied aangesloten. 

Wat kost de overstap? 
Als woningeigenaar betaal je zelf eenmalig € 6050,- voor de 
overstap. Ook de kosten voor de kookplaat en pannen (als 
dat nodig is) betaal je zelf als woningeigenaar. Dat geldt ook 
voor extra isolatie die in sommige gevallen nodig is. Dit is best 
een heel bedrag! Gelukkig zijn er subsidies en aantrekkelijke 
(soms zelfs renteloze) leningen beschikbaar. Daardoor komt 
het uiteindelijke bedrag lager uit. Iedere woningeigenaar heeft 
recht op ISDE subsidie van € 3325.  Daarnaast wil de gemeente 
Apeldoorn iedere woningeigenaar een tegemoetkoming geven 
van € 1500,- . Daarmee betaal je voor de eenmalige kosten 
€ 1225,-. Het uiteindelijke bedrag is wél afhankelijk van je 
persoonlijke situatie.

Huur je bij een woningcorporatie? Dan betaalt de 
woningcorporatie de overstap
De woningcorporatie draagt ook bij aan de kosten voor 
kookplaat en pannen. Ook een deel van het maandelijkse 
vastrecht wordt door de corporaties betaald.

Huurders van particuliere verhuurders 
De verhuurder betaalt voor de eenmalige overstap. Het kan wel 
zijn dat je de kosten voor een nieuwe kookplaat moet betalen. 
Dit hangt af van de afspraken die gemaakt worden tussen 
huurder en verhuurder. 

BELANGRIJKSTE 
PUNTEN UIT HET 
PRINCIPEBESLUIT

Voor bedrijven en appartementen met een collectieve cv-ketel 
wordt per situatie bekeken wat de eenmalige kosten voor de 
overstap worden.

Wat betaal je straks per maand?
Wat je uiteindelijk gaat betalen voor je warmte, is nu nog 
moeilijk te zeggen. Het duurt namelijk nog even voordat het 
warmtenet er is. Het tarief dat we gaan hanteren, is gebaseerd 
op de volgende uitgangspunten. 

Niet meer dan vóór aansluiten
De jaarlijkse energiekosten zijn niet hoger dan vóór aansluiten 
op het warmtenet. We starten met een tarief dat ruim onder het 
maximumtarief voor warmte ligt dat landelijk is afgesproken.

Kostprijs plus
Het warmtetarief wordt na de start jaarlijks opnieuw vastgesteld. 
We baseren ons daarbij niet op de gasprijs, maar op de 
werkelijke kosten. Daardoor zal het tarief van warmte stabieler 
zijn en naar verwachting minder snel stijgen dan de gasprijs. 

Woningadvies voor mensen met een eigen woning
De overstap naar het warmtenet is een grote stap, dat begrijpen 
we. Daarom kan iedereen met een eigen woning een persoonlijk 
woningadvies aanvragen. In dat advies staan twee opties 
uitgewerkt. 
• Wat betekent aansluiten op het warmtenet voor je? 
• Wat betekent het als je kiest voor een eigen all electric 

oplossing met een individuele warmtepomp? 
Dit advies geeft inzicht in je verwachte maandelijkse kosten en 
of er misschien extra aanpassingen of isolatie in je huis nodig 
is. Het woningadvies wordt gedaan door een onafhankelijk 
bureau. 

In een volgende nieuwsbrief lees je hier meer over. 

Waar komt de afleverset?
In plaats van een cv-ketel krijg je bij aansluiten op het warmtenet 
een zogenaamde ‘warmte-afleverset’  in huis geplaatst. 
Deze afleverset is meestal iets kleiner dan een cv-ketel. Wij 
plaatsen de afleverset bij voorkeur ergens op de begane grond. 
Bijvoorbeeld in een meterkast of trapkast. Als dat niet kan, 
bestaat de mogelijkheid om de afleverset boven te plaatsen. 
Wat een handige plek is bij jou in huis, bekijken we natuurlijk 
vooraf goed met elkaar. 

Bekijk een 
grote kaart 

via de QR-Code


